
 

 

 
Godkännade av Kyrkslätts kommuns verksamhetsprogram för tryggande av naturens 
mångfald, d.v.s. LUMO-programmet, 2025–2030 (fge) 
Kommunstyrelsen 31.03.2025       
749/00.01.02/2024  
 
 
Beredare Miljöplanerare Merja Puromies 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige 

godkänner Kyrkslätts LUMO-program 2025–2030, som ingår som bilaga. 
 
Behandling  
 
Beslut    
 
 
Redogörelse Det hölls en aftonskola om LUMO-programmet 24.2.2025. Till aftonskolan 

kallades ledamöterna i kommunstyrelsen samt kommunfullmäktiges, 
byggnads- och miljönämndens och samhällstekniska nämndens presidier. 
Det första förfaringssättet i åtgärd 2.3. i LUMO-programmet ändrades för 
att LUMO-programmet och Kyrkslätts kommuns skogsvårdsanvisningar 
ska stöda varandra. 

 
  
 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 27.01.2025 § 25   
  
 
Beredare Miljöplanerare Merja Puromies  
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   

 
 Kommunstyrelsen beslutar  

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige godkänner Kyrkslätts LUMO-
program 2025–2030 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Behandling Miljöplanerare Merja Puromies presenterade ärendet. 
 
 Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att under 

diskussionen hade ledamot Ulf Kjerin föreslagit remitterande av ärendet 
och ledamot Saara Huhmarniemi givande av anvisning enligt följande: 

 
 Remittering av Lumo-programmet (Kjerin Ulf):  

Lumo-programmet är en omfattande helhet och representerar ett nytt 
tänkande. De förtroendevaldas kunskap om dess innehåll är mycket 
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varierande. Jag föreslår att Lumo-programmet remitteras för fortsatt 
beredning och att det under den fortsatta beredningen ordnas en 
aftonskola för kommunstyrelsens ledamöter. Målet är att programmet 
behandlas vid samma kommunfullmäktigesammanträde som 
skogsprogrammet under denna mandatperiod. 

 
 Remitteringsförslaget understöddes av Matti Kaurila, Timo Haapaniemi, 

Anna Aintila, Ari Harinen, Piia Aallonharja och Carl-Johan Kajanti. 
 
 Remitteringsförslaget godkändes inte enhälligt, så ordföranden meddelade 

att man måste rösta om saken. 
 
 Ordföranden föreslog att man röstar om ärendet så att de som understöder 

fortsatt behandling av ärendet röstar ”ja” och de som understöder 
remittering av ärendet röstar ”nej”. 

 
 Omröstningspropositionen godkändes. 
 
 Vid omröstningen gavs 2 ja-röster och 11 nej-röster.  
 
 Remitteringsförslaget fick fler röster, så kommunstyrelsen beslutade att 

ärendet remitteras för ny beredning. 
 
 Ja-röster: Saara Huhmarniemi och Sanni Jäppinen. 
 
 Nej-röster: Carl-Johan Kajanti, Anna Sahiluoma, Matti Kaurila, Piia 

Aallonharja, Antti Kilappa, Anna Aintila, Ulf Kjerin, Ari Harinen, Anneli 
Granström, Kati Kaihlaranta och Timo Haapaniemi. 

 
 Anvisning för remittering (1) (Huhmarniemi Saara): 
 Om det under remitteringen görs ändringar i Lumo-programmet som är av 

större än ringa betydelse, ska programmet läggas fram till påseende på 
nytt. 

 
 Anvisningsförslaget understöddes av Sanni Jäppinen. 
 
 Saara Huhmarniemis anvisningsförslag (1) godkändes enhälligt efter att 

ordföranden hört sig för om det. 
 
 
 Anvisning för remittering (2) (Huhmarniemi Saara): 
 
 Man strävar efter att behandla programmet före kommunalvalet. 
 
 Anvisningsförslaget understöddes av Carl-Johan Kajanti och Sanni 

Jäppinen. 
 
 Anvisningsförslaget godkändes inte enhälligt, så ordföranden konstaterade 

att man måste rösta om saken. 
 
 Ordföranden föreslog att omröstningen förrättas så att de som understöder 

att anvisningen inte godkänns röstar ”ja” och de som understöder 
godkännande av Saara Huhmarniemis anvisningsförslag röstar ”nej”. 

 
 Omröstningspropositionen godkändes. 
 
 Vid omröstningen gavs 9 ja-röster, 3 nej-röster och en röstade blankt. 
 



 

 

 Saara Huhmarniemis anvisningsförslag (2) godkändes inte. 
 

Ja-röster Antti Kilappa, Anna Aintila, Matti Kaurila, Piia Aallonharja, Ari 
Harinen, Anneli Granström, Ulf Kjerin, Timo Haapaniemi och Anna 
Sahiluoma. 

 
 Nej-röster Saara Huhmarniemi, Carl-Johan Kajanti och Sanni Jäppinen. 
 
 Kati Kaihlaranta röstade blankt 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade remittera ärendet för ny beredning med 

följande anvisning: Om det under remitteringen görs ändringar i Lumo-
programmet som är av större än ringa betydelse, ska programmet läggas 
fram till påseende på nytt. 

 
 
Byggnads- och miljönämnden 21.01.2025 § 8  
  
Beredare Miljöplanerare Merja Puromies  
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Miljöchef Anu Vikman   
 
 Byggnads- och miljönämnden beslutar att 

 
1  
den antecknar att Kyrkslätts LUMO-program 2025–2030 behandlat för sin 
del. 
 
2  
föreslå kommunstyrelsen att den för sin del behandlar Kyrkslätts LUMO-
program 2025–2030 och föreslår att fullmäktige godkänner det. 

 
Behandling Föredraganden lade till punkt 3 i beslutsförslaget: ”Protokollet justeras för 

detta sammanträdesärendes del vid sammanträdet.” Föredraganden 
meddelande också att tekniska korrigeringar dessutom ska göras i 
programrapporten. 

 
 Miljöchef Anu Vikman, miljöinspektör Elina Röman och miljöplanerare 

Merja Puromies lämnade sammanträdet efter behandlingen av denna 
paragraf kl. 18.41. 

 
Beslut Byggnads- och miljönämnden beslutade enligt beslutsförslaget och med 

föredragandens tillägg att 
 
1 
den antecknar att Kyrkslätts LUMO-program 2025–2030 behandlat för sin 
del. 
 
2 
föreslå kommunstyrelsen att den för sin del behandlar Kyrkslätts LUMO-
program 2025–2030 och föreslår att fullmäktige godkänner det. 
 
3 
protokollet justeras för detta sammanträdesärendes del vid sammanträdet. 
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tjänsteinnehavarna befullmäktigas att göra de behövliga tekniska 
korrigeringarna i programrapporten. 

 
Redogörelse Utarbetandet av Kyrkslätts kommuns verksamhetsprogram för tryggande 

av naturens mångfald, det vill säga LUMO-programmet, 2025–2030 ingår i 
byggnads- och miljönämndens dispositionsplan 2024 som bindande 
verksamhetsmål. 

 
 Utarbetandet av LUMO-programmet startades officiellt på ett öppet 

inledningsmöte 5.3.2024. Under våren samlade man mer information och 
synpunkter som grund för de mål och åtgärder som ska ingå i LUMO-
programmet på tre intressentverkstäder. Målen och åtgärderna var 
framlagda 26.9–30.10.2024, varvid 13 utlåtanden och 4 åsikter lämnades 
om dem. Målen och åtgärderna har bearbetats utifrån denna respons. 
Bemötanden har uppgjorts till responsen.     

  
 I utkastet till LUMO-program finns fem mål med sammanlagt 36 åtgärder. 

Med dessa strävar man efter att uppnå följande tre mål:  
 

• Kyrkslätts kommun är föregångare och modellkommun i tryggande och 
stärkande av naturens mångfald. 

 
• Kyrkslätts kommun stöder invånare, företag, föreningar och andra 

aktörer i arbetet för naturens mångfald.  
 

• Naturens mångfald i Kyrkslätt har klart börjat förstärkas fram till år 2030 
framför allt på de områden som Kyrkslätts kommun äger. 

En del av åtgärderna innebär fortsättning på verksamhetsmodeller som 
redan används och en del innebär införande av nya verksamhetsmodeller.  

På  (https://kyrkslatt.fi/lumo-program-under-forberedelse/) finns bl.a. En 
inspelning från inledningsmötet, ett sammandrag av resultaten av 
intressentverkstäderna, utkastet till mål och åtgärder för LUMO-
programmet och annan grundläggande information. 
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